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Agencija za lekove BiH zabranila je "TGT 
Tehnogasu" Lakta§i proizvodnju i prodaju 
medicinskog kiseonika 

Stenu zvola za proizvodnju leka 
du. a - medicinskog kiseonika. 
broja Znaci, govorimo o tri razliCite 
gao u dozvole - rekli su ,,EuroBli
raljda cu" u ovoj agenciji. 
paci- Direktor ,, TGT Tehno
ski iii gasa" Stanislav Cado tvrdi 

da sav uvezeni i isporuceni 
fa je kiseonikzdravstvenim usta
lluke novama u RS u proteklom 
1 jav- periodu ima odgovarajucu 
• TGf cistoeu za upotrebu u leeenju 
1ema pacijenata. 
kova, 1z ovog preduzeea upozo-
kise rill su da su da bi postupanje 
mal po naredbi ALM BiH da im 
~iene se zabrani da isporucuju ki
ovog seonik bolnicama, izazvaJo 
:acte, pogorSanje zdravlje, pa i smrt 
! Daj- veeeg broja osoba. 
1vana Neverovatno je da je 
ravlja nekom uopste paJo na pa-

met da u vreme pandemije 
iStvu korona virusa, i to upravo 
ALM kad se nalazimo na vrhuncu 
di da cetvrtog talasa, naredi distri
mala buteru da ostavi bolnice bez 
:kova kiseonika - porucili su iz 
firmi ,,TGI'Tehnogasa" uprigovoru 
eoni- Agenciji. 
lanje "EuroBlic" poslao je pita-
10 da nja svim javni:m. bolnicama u 
~en u Srpskoj da kafu od koga su 
traga nabavljali kiseonik i kotike su 
1pse- im trenutne zaJihe. Mdutirn, 
rucio odgovor smo, do zakljuce-

nja broja, dobili samo iz tri 
.gen- ustanove. 
nska Zbog novonastale situ
tu10- acije, u UKC RS potpuno je 
ila je prekinuta isporuka kiseo
me nika za pacijente. Juce u 12 

easova, na zaJihama su imali 
proi- sest tona, a ocekuju dace te 
nika, koliCine vee do ovog jutra biti 
lu za iscrpljene. 
aima Navode da kiseonik za 
!ka u svoje potrebe i potrebe paci 
>ravo jenata nabavljaju putem ten 
leka dera, te da je na poslednjem 
1la za medunarodnom tenderu je-
1 do- dini ponudac bilo preduzece 

111je kako cemo ubudute 
• rekli su u UKC RS 

iz Laktasa, koje isporueuje 
"ukapljeni kiseonik proi
zvodaea SOL Italija". 

- Razlog obustave is
poruke je usmena zabrana 
proizvodnje i prometa ki
seonikom preduzeeu ,,TGT 
Tehnogas". Zasad nemamo 
resenje kako cemo ubuducc 
nabavljati kiseonik - rekli su 
uUKCRS. 

Bolnica Foea za snabdc
vaea kiseonikom takode je 
izabraJa istu finnu. Njihove 
zaJihe juce su iznosile 8,5 
tona teenog medicinskog 
kisconika, sto je dovoljno, 
preciziraju, za petnaestak 
dana. 

- lmamo 30 pacijenata 
koji zahtevaju kiseonicku 
podrsku. Dnevno trosimo 
pola tone kiseonika. Dosad 
nije bilo zastoja u isporu
ci - kaie direktor Radrnil 
Marie. 

S druge strane, bolnica 
Trebinje je kiseonik nabav
ljaJa, i trenutno ga nabavlja, 
od kompanije "Milojevic 
-Gilje gas" Bijeljina. 
· Proces snabdevanja 

kiseonikom, navode, tece 
uobicajeno. Nije doslo do 
zastoja, ali strahuju da bi se 
to moglo dogoditi. Kaiu da 
25 odsco njihovih pacijenata 
1,ahteva kiseonicku terapi
ju, i to ne samo na kovid 
odeljenjima. 

- I ubuduce cemo ki
seonik nabavljati kao i do 
sada, postujud sve protokole 
sertifikovane nabavke - po
rucili SU iz ove zdravstvene 
ustanove. 

Podsetimo, i trebinjska 
bolnica je takode uplete 
na U skandaJ, nakon StO SU 
mediji dokurnencovali kako 
je proslog meseca ALM oba 
vestio Ministarstvo zdravlja 
RS da koriste tehnicki kise
onik. Povodom toga, u ovoj 
bolnici do kraja sedmice 
ocekuju dolazak Jaborato
rije za ispitivanje kvaliteta 
kiseonika, za koji tvrde da 
je nesporan. 

U Srpskoj je trenutno 
hospitalizovano 745 kovid 
pacijenaca, od cega je skoro 
polovina u Univerzitetskom 
klinickom centru RS - 315. 
Na respiratoru su ukupno 74 
osobe, a na ostaJim vidovi 
ma respiratorne podrSke jos 
419 zaraienih, najvise u Ba
njaluci, zatirn u bolnicama 
u Doboju i Bijeljini.• 
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u RS poginulo 14 osoba 
NA PRuZNIM PRELAZIMA u RS 
neophodno je unaprediti saobratajnu 
infrastruh.1urU da bi mogucnost saobra
cajnih nezgoda bi.la svedena na minimum 
- ukazala je pomocnik ministra saobra
caja i veza za zeleznicki, vodni i vazdusni 
saobracaj Vesna Vozni. 

rukovodstvom opstine Kostajnica. 

VoZni je istakla da je o[)Stina Kostaj
nica jedina lokaJna zajednica koja ima tri 
pruina prelaza na kojima nema saobra
cajnih nezgoda. - lshodi saobracajnih 
nezgoda na pruinim prelazima su strasni, 
uglavnom sa poginulim ill tesko povrede
nima - rekla je Voini nakon sastanka sa 

Ona je podsetila da je iz tog razloga 
pokrcnuta karnpanja ,,Oprczni pazc na 
pruine prelaze" da bi se skrenula painja 
ucensicima u drumskom saobracaju da 
na pruZni:m. prelazima voz ima prednost, 
a1i i da je neophodno postivanje saobra
tajnih znakova . 

U Republici Srpskoj je u poslcdnjih pet 
godina na pruini:m. prelazima poginulo 
14 osoba. 

Najcesci uzroci nastanka saobracajnih 
nezgocla su liena nepa2nja vozaea dum
skih vozila.• 

JDS JEDAN ZAKON ZA PRAVA ZAPDSLENIH 

NIKO NE SME DA 
ZLOSTAVLJA RADNIKA 

I? 

Narodni poslanici 
apelovali su na 
Ministarstvo rada i 
inspekcije da zakon o 
zaStiti od uznemiravanja 
na radu ne bude jos 
jedno mrtvo slovo na 
papiru. 

NIKADA NISMO IMALI 
ovoliko zakona o iaStiti pra
va radnika, a istovremeno 
se radnicka prava izuzetno 
ugrofavaju. I co svi zna
mo - upozorila je narod 
ni poslanik iz SDS Ivanka 
Markovic prilikom rasprave 
o Predlogu zakona o zastiti 

M06VIHl"Y! 

od uznerniravanja na radu, 
apelujud na nadleine da i 
ovaj zakon ne ostane mrtvo 
slovo na papiru. 

Ona je ocenila da rad
nici nikada nisu bill manje 
zasticeni kao sada, a da 
nikada viSe nismo imali 
zakona koji regulisu prava 
i zastitu radnika. - Ja to 
znam iz vlastitog i iskustva 
prijatelja, znamo svi. Nije 
samo problem u privatnorn 
sektoru, vec i u institucija
ma sistema koje izigravaju 
zakone kada su u pitanju 
prava radnika. Ja prosto ne 
mogu da verujem sta sve 
ljudi proZivljavaju na svojim 
radnim mestirna - istakla je 
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UPOZORENJA 
Uznemiravanje na radu i u vezi sa radom, bez obzira na 
svoje pojavne oblike {fizicko, psihicko iii seksualno 
uznemiravanje, mobing.) je u porastu. Po podacima 
Ombudsmana za ljudska prava BiH. od 2015. je trend 
rasta slueajeva mobinga. Konstantno je visok broj fulbi 
na mobing, a ovi podaci i dalje ne predstavljaju stvaran 
prikaz obima diskriminacije, jer i dalje ima neprijavlje
nih slueajeva. zbog generalnog nepoverenja. 
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Markoviceva 
Ona je dodala da je, po 

njenom misljenju, problem 
u onima koji nadgledaju 
provodenje zakona. 

Neprihvatljivo je da 
inspektor prirni mito da ne 
prijavi poslodavca - upozo
rila je Markoviceva. Ona je 
rekla da ce zakon podriati, 
te je apelovaJa na nadlei
ne da se ne desi da imamo 
samo jos jedan zakon na 
papiru. 

Pravo na zastitu od 
uznemiravanja na radu ima 
ustavni karakter jer se Usta
vorn RS garantuje dostojan
stvo i sigurnost, ncpovre
divost fizickog i psihickog 
integriteta foveka, njegove 
privatnosti i licnih prava. 
Niko ne sme biti podvrgnut 
mucenju, neeoveenom iii 
poniiavajucem postupa
nju. Ovo se, izmedu osta
log navodi u razlozima za 
donosenjc zakona 0 zastiti 
od uznemiravanja na radu 
koji je juce ministar rada 
Dusko Milunovic predstavio 
u Narodnoj skupstini RS. T 
Grujic • 


